
Geachte leden van provinciale staten, 
 
Als inwoner van de vervuilde Driebanpolder in West-Friesland maak ik me al jaren zorgen over de 
waterkwaliteit en een gezonde leefomgeving. Ik ben opgeleid als chemicus en heb in het verleden 
milieuonderzoek gedaan, dit maakt dat ik me afgelopen najaar heb aangesloten bij Mobilisation for 
the Environment van Johan Vollenbroek, die zich nu op de kaderrichtlijn water heeft gestort. Uit het 
onderzoek dat ik hiervoor doe komen steeds meer schokkende feiten naar boven. 
 
Zo kwam naar voren dat onder andere in het Zwanenwater PFOA en PFOS gemeten wordt (twee 
soorten PFAS), maar ook bij Den Helder, bij het gemaal Van Ewijcksluis, Schardam, en op Texel bij 
gemaal Krassekeet. Normoverschrijdingen van honderden keren de veilige waarde, zijn geen 
uitzondering. Deze meetpunten staan model voor de waterkwaliteit in de achterliggende gebieden. 
Als op al deze plaatsen landbouwgif en PFAS gevonden worden, is de kans groot dat het dus overal 
zit en daarmee ook ons drinkwater bedreigd wordt. Al onze polders lozen direct of indirect op de 
Waddenzee, via Markermeer en het IJsselmeer. De Waddenzee is op dit moment één grote 
stortplaats voor vervuild oppervlaktewater uit Noord-Holland. Het IJsselmeer is de bron voor ons 
drinkwater en is dus ook zwaar vervuild. 
 
Uit onderzoek in de Verenigde Staten is gebleken dat zes van de 10 insecticiden schreeuwend hoge 
gehaltes hadden aan PFOS, de meest gevaarlijke soort PFAS. De provincie Utrecht heeft onderzoek 
uit laten voeren naar het freatisch grondwater en trof daar zeer hoge waarden van TFA aan, wat 
direct te relateren was aan het gebruik van bestrijdingsmiddelen.   
 
PFAS als hulpstof in bestrijdingsmiddelen valt onder bedrijfsgeheim, boeren weten dus niet eens of 
ze middelen spuiten waaraan PFAS is toegevoegd. Ook zijn er bestrijdingsmiddelen waarvan de 
werkzame stof onder de definitie PFAS vallen, die gewoon worden toegelaten. Er zijn dus PFAS-
pesticiden en pesticiden mét PFAS. 
 
Schoon drinkwater is een eerste levensbehoefte voor mens én dier. Het lukt PWN ook al niet meer 
om het drinkwater PFAS vrij te krijgen: Ons drinkwater in deze regio voldoet niet aan de nieuwe 
indicatieve norm voor PFAS die de Europese Autoriteit voor Voedselveiligheid recent heeft 
afgegeven.  
 
Wij hebben zelf onze eieren laten testen van onze kippen, we wonen in het buitengebied van West- 
Friesland, hierin is de één na hoogste waarde aan PFOS (een van de stoffen die onder de noemer 
PFAS valt) gemeten van heel Nederland en hoger dan wat gemeten wordt in de eieren rond 
Chemours. Hoe komt dit in onze eieren terecht? Ik woon niet naast Chemours, ik woon niet bij 
Schiphol en we hebben nooit blusschuim gebruikt, waar komt het vandaan? Zijn onze kippen 
vergiftigd met PFOS uit landbouwgif? Wie het weet mag het zeggen. Wie 
teveel PFAS binnenkrijgt wordt ziek, nierfalen, kanker, diabetes en hartklachten door 
cholesterol, omdat PFAS zorgt dat vet nog beter samenklontert in je bloed.  
 
Ik kan u aanraden de documentaire op YouTube te kijken ‘The devil we know’ over het PFAS 
schandaal in de verenigde staten. Daar werd eind jaren 90 al duidelijk dat PFAS een grote bedreiging 
vormt voor de volksgezondheid en dat de verspreiding niet beperkt blijft tot een lokaal probleem. 
Het is bizar dat in Nederland nog niet eens zoiets al een begin gemaakt is met het in kaart brengen 
van de vervuiling en een onderzoek naar de verschillende bronnen van deze giftige stof. Ik wil u met 
klem verzoeken grote haast te maken met het in kaart brengen van de verspreiding van PFAS in 
bodem en water. 
  



 

 
 

 
Bron: Op basis van gegevens uit Aqua Desk, PFOS en PFOA zijn beide stoffen die onder de 
verzamelnaam PFAS vallen 
 

 
Bron: www.pfasinkaart.nl 

http://www.pfasinkaart.nl/

